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Введение. Завершился ли проект Постмодерна? Или взаимовлияния экономики постфордизма 

и постмодернистской культуры ещё не достигли своей точки «меры», необходимой для перехода в 

новое качественное состояние социума? Для поиска ответов на эти вопросы в статье проводится 

анализ постмодернистских и постпостмодернистских философских концепций, ставших методоло-

гической основой для описания современных стилей архитектуры.  

Методы. В статье показано влияние ряда идей поструктурализма, деконструктивизма, соци-

ального конструктивизма, синергетики, динамизма и диджимодернизма на формулирование прин-

ципов параметрического стиля в архитектуре. С этой целью была проанализирована теоретическая 

концепция современных архитекторов З. Хадид и П. Шумахера и выделен новый принцип эпохи 

«Постпостмодерна» — непрерывное изменение внутри всех систем и их взаимодействия. 

Основные идеи исследования, полученные результаты и их обсуждение. В результате компа-

ративистского анализа архитектурной концепции Бюро «ZahaHadidLTD» и идей философов по-

стмодернизма в статье делается вывод о том, что современная концептуализация архитектуры сви-

детельствует о значительном влиянии культуры на характер экономики и общественного миропо-

рядка. Современный архитектор способен в рамках своего «стиля» формировать «культурные ко-

ды» своей эпохи.  

Заключение. Так же как в 60-е годы XX в. философское течение постмодернизма возникло как 

продолжение идей постмодернизма в архитектуре, в эпоху Постпостмодерна новые архитектурные 

стили и социокультурная проблематика, отражённая в них, способны дать почву для актуальных 

философских обобщений.  

Ключевые слова: постмодернизм в архитектуре, постфордизм, параметрический стиль в архи-

тектуре, постпостмодернизм. 
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Introduction. Has the Postmodern Project completed? Or have the mutual influences of the economy of 

Postfordism and Postmodern culture still not reached their point of “measure” necessary for the transition to a 

new qualitative state of society? In order to find answers to these questions in article was analyzed postmod-

ern and post-postmodern philosophical concepts that have become the methodological basis for describing of 

modern styles of architecture. 

Methods. The article is devoted to analysis of postmodern and post-postmodern philosophical concepts 

that have become the methodological basis for description of contemporary styles of architecture. To this aim 

theoretical concept of modern architects Z. Hadid and P. Schumacher was analyzed and a new principle of 

the “Post-Postmodern” era was identified — continuous change within all systems and their interactions. In 

particular, article shows the influence of post-structuralism, deconstructivism, social constructivism, 

synergetics, dynamism, and digimodernism on the formulation of parametric architecture’s principles.  

Results. As a result of a comparative analysis of the architectural concept of Zaha Hadid LTD Bureau 

and the ideas of philosophers of postmodernism in the article was concluded that modern conceptualization of 

architecture indicates a significant impact of culture on the nature of the economy and the public world order. 

A modern architect is capable of forming “cultural codes” of his era within the framework of his “style”. 

Conclusion. The article concludes that contemporary conceptualization of architecture testifies the sig-

nificant influence of culture on nature of economy and public world order. Like in 60s of XX century post-

modernism as philosophical approach arose as a continuation of ideas of architectural postmodernism in 

Postpostmodern era new architectural styles and socio-cultural issues reflected there can provide the basis for 

actual philosophical generalizations. 

Keywords: postmodernism in architecture, postfordism, parametric style in architecture, post-

postmodernism. 
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